
 

 

 

Nationalpark i Vadehavsområdet 
 

 

For Regionsrådet i Region Syddanmark er det et mål at skabe udvikling i hele regionen. Region 

Syddanmark skal være en vækstregion med gode rammer til at leve et godt liv, og for at etablere nye 

virksomheder og udvikle de eksisterende.  

 

Derfor bakker jeg op om gode initiativer, der kan bidrage til at fremme udvikling og vækst. 

 

Det er min vurdering, at en nationalpark i Vadehavsområdet kan være et af flere tiltag, som kan 

fremme udviklingen i den sydvestlige del af regionen.  

 

Derfor kan jeg støtte det initiativ, som borgmestrene Gylling Haahr, Varde Kommune, og Vagn Therkel 

Pedersen, Tønder Kommune, har taget til at få Vadehavsområdet udpeget som nationalpark. 

 

En nationalpark vil sætte området på verdenskortet og synliggøre, at her er spændende og unikke 

naturoplevelser at få. Det vil have stor betydning for turismen i regionen. 

 

Samtidig vil etiketten nationalpark være et vigtigt signal om, at vi værner om og beskytter de 

enestående naturværdier, som Vadehavsområdet repræsenterer. 

 

Så af flere grunde vil det være til stor gavn for lokalområdet og hele Region Syddanmark, at 

Vadehavet får status af nationalpark. 
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